

ការសិក្សាជាសាកលស្តីពីកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព

កម្រងសំណួរ

សារគារ និងសេចក្តីណែនាំអំពីការសិក្សាជាសាកល

មហាសន្និបាតអង្គការសហប្រជាជាតិតាមរយៈសេចក្តីសម្រេច 69/157 ចុះថ្ងៃទី 18 ខែធ្នូ ឆ្នាំ 2014 បានស្នើឱ្យអគ្គលេខាធិការរៀបចំឱ្យមានការសិក្សាជាសាកលស្តីពីកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព។ នៅខែធ្នូ ឆ្នាំ 2016 Manfred Nowak (អូទ្រីស) ត្រូវបានចាត់តាំងឱ្យដឹកនាំការរៀបចំការសិក្សាជាសាកល ក្នុងនាមជាអ្នកជំនាញឯករាជ្យ។

ការសិក្សាជាសាកលនឹងផ្តល់លើបទពិសោធន៍មកពីការសិក្សាលើកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពរបស់ **Graça Machel** ស្តីពីផលប៉ះពាល់នៃជម្លោះប្រដាប់អាវុធមកលើកុមារ ក៏ដូចជាការសិក្សារបស់អង្គការសហប្រជាជាតិស្តីពីអំពើហិង្សាលើកុមារដែលដឹកនាំដោយ **Paulo Sérgio Pinheiro** ដែលផ្តល់ឱ្យយើងនូវផែនការលម្អិតលម្អាតសម្រាប់ការអនុវត្តការសិក្សាជាសាកល។ ការសិក្សាជាសាកលនឹងត្រូវបានអនុវត្តក្នុងកិច្ចសហការជិតស្និទ្ធជាមួយរដ្ឋាភិបាល ភាគី និងទីភ្នាក់ងារអង្គការសហប្រជាជាតិ រួមមាន OHCHR, UNICEF, UNODC, UNHCR, តំណាងពិសេសរបស់អគ្គលេខាធិការទទួលបន្ទុកអំពើហិង្សាលើកុមារ តំណាងពិសេសរបស់អគ្គលេខាធិការទទួលបន្ទុកកុមារ និងជម្លោះប្រដាប់អាវុធគណៈកម្មាធិការស្តីពីសិទ្ធិកុមារ (CRC) ក៏ដូចជាអង្គការសង្គមស៊ីវិល និងសិក្សាធិការផងដែរ។ ដំណើរការនេះនឹងរួមបញ្ចូលការពិគ្រោះយោបល់តាមវិស័យផ្ទៃក្នុង និងផ្ទៃក្រៅ ដែលនឹងពិចារណាលើទស្សនៈមកពីជុំវិញពិភពលោក។ ធាតុចូលរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់មានភាពចាំបាច់ដើម្បីឱ្យការសិក្សាជាសាកលនេះផ្តល់ភស្តុតាង និងការណែនាំល្អ ដើម្បីគាំទ្រដល់ប្រទេសជាមាជិកក្នុងកិច្ចប្រឹងប្រែងរបស់ខ្លួនក្នុងការទប់ស្កាត់ការដកហូតសេរីភាពរបស់កុមារ និងការពារសិទ្ធិរបស់កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព។ **កម្មវត្ថុចម្បង**នៃការសិក្សាជាសាកលនេះរួមមាន៖

1. **វាយតម្លៃទំហំនៃបាតុភូតនេះ** ដែលរួមមានចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព (បែងចែកតាមអាយុ ភេទ និងសញ្ជាតិ) ក៏ដូចជាមូលហេតុដែលបានលើកឡើង ឬសគល់ប្រភេទ និងរយៈពេលនៃការដកហូតសេរីភាព និងកន្លែងនៃការឃុំខ្លួន
2. **ដើម្បីកំណត់ត្រាជាឯកសារនូវការអនុវត្តល្អៗ** និងបទពិសោធន៍ និងដើម្បីប្រមូលយកទស្សនៈ និងបទពិសោធន៍របស់កុមារ ដើម្បីជាធាតុចូលសម្រាប់អនុសាសន៍នៃការសិក្សាជាសាកលនេះ
3. **ដើម្បីជំរុញការយល់ដឹង និងជំរុញការផ្លាស់ប្តូរវប្បធម៌ និងអាកប្បកិរិយានូវអ្នកសម្របសម្រួលកុមារ** ដែលជួបបរិយាកាសនៃការចាប់ខ្លួន ឬឃុំខ្លួន ក៏ដូចជាកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព
4. **ដើម្បីផ្តល់អនុសាសន៍ដល់ច្បាប់ គោលនយោបាយ និងការអនុវត្ត** ដើម្បីការពារសិទ្ធិរបស់កុមារ ដែលពាក់ព័ន្ធ និងដើម្បីទប់ស្កាត់ការឃុំខ្លួនកុមារ និងកាត់បន្ថយចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពឱ្យបានច្រើន តាមរយៈវិធានការក្រៅពីការឃុំខ្លួនដែលមានប្រសិទ្ធភាពដែលដែលបម្រើជាប្រយោជន៍ដល់កុមារ។

វិស័យដែលត្រូវផ្តោតលើសំខាន់ៗ នៃការសិក្សាជាសាកលនេះគឺការដកហូតសេរីភាពរបស់

- I. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងការគ្រប់គ្រងវិស័យយុត្តិធម៌
- II. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារហេតុផលពាក់ព័ន្ធនឹងអន្តោកប្រវេសន៍
- III. កុមារដែលរស់នៅកន្លែងឃុំខ្លួនជាមួយឪពុកម្តាយរបស់ពួកគេ
- IV. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅក្នុងស្ថាប័ន
- V. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងបរិបទជម្លោះប្រដាប់អាវុធគណៈ
- VI. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិ។

គោលបំណងនៃកម្រងសំណួរនេះ

ក្នុងការរៀបចំការសិក្សាសាស្ត្រនេះ អ្នកនាំគ្នាបានរៀនសូត្រ និងព័ត៌មានដែលមានច្រើន ដោយផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រស្រាវជ្រាវបែបបរិមាណ និងបែបគុណវិស័យ។ ប្រភពនានា រួមមានរបាយការណ៍អង្គការអន្តរជាតិសិទ្ធិមនុស្ស ព័ត៌មានដែលទទួលបានពីសន្និសីទអង្គការសហប្រជាជាតិ ស្ថិតិផ្ទៃក្នុងដែលមានច្រើនផ្នែកស្ថិតិអង្គការសហប្រជាជាតិ និងព័ត៌មានស្ថិតិ ផ្សេងទៀតដែលមាននៅក្នុងប្រព័ន្ធរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិរួមមាន UNICEF, UNODC, UNHCR, OHCHR និងតំណាងពិសេសរបស់ អគ្គលេខាធិការដ្ឋានទទួលបន្ទុកសំណើសុំសិទ្ធិមនុស្ស និងទទួលបន្ទុកសេចក្តីសម្រេច និងជម្លោះប្រដាប់អាវុធជាដើម។ ឧបករណ៍វិស័យសង្គមសម្រាប់ការប្រមូលទិន្នន័យបែបបរិមាណដែលមាន លក្ខណៈគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ អាចទុកចិត្តបាន និងថ្មីៗបំផុត គឺកម្រងសំណួរបច្ចុប្បន្នដែលកំពុងត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទៅរដ្ឋ ទីភ្នាក់ងារអង្គការសហប្រជាជាតិ អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល និង ភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀតដូចជា គណៈកម្មាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិសិទ្ធិមនុស្ស អនុគណៈកម្មាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិសិទ្ធិមនុស្ស អនុគណៈកម្មាធិការស្រាវជ្រាវស្ថិតិស្រាវជ្រាវស្ថិតិ (SPT) ស្ថាប័នជាតិសិទ្ធិ មនុស្ស (NHRIs) យន្តការទប់ស្កាត់ផ្ទុកជាតិ (NPMs) និងស្ថាប័នអង្គការ ទិន្នន័យដែលបានស្នើសុំនៅក្នុងកម្រងសំណួរនេះគួរតែផ្តល់ជូនដោយរដ្ឋាភិបាលក្នុងកិច្ច សហការជិតស្និទ្ធជាមួយការិយាល័យយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ទីភ្នាក់ងារសហប្រជាជាតិពាក់ព័ន្ធ និងជាមួយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល NHRIs និងភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត។ រដ្ឋាភិបាលត្រូវបានស្នើ ឱ្យពិចារណាលើអង្គការដែលថា ការឆ្លើយតបនឹងទម្រង់ផ្សេងៗនៃការដកហូតសិទ្ធិសេរីភាពរបស់ក្រុមអោយស្ថិតនៅក្រោមសមត្ថកិច្ចរបស់ក្រសួងនានារបស់រដ្ឋាភិបាល និងការិយាល័យស្ថិតិ ហើយ នៅក្នុងរដ្ឋសហរដ្ឋ ក៏នៅក្រុមផ្សេងៗនៃរដ្ឋាភិបាលផ្សេងៗផងដែរ។ ហេតុដូច្នេះ រដ្ឋាភិបាលត្រូវបានស្នើឱ្យកំណត់អត្តសញ្ញាណ ជនបង្គោល ដែលទទួលបានស្រាវជ្រាវសម្របសម្រួល ការឆ្លើយតបចំពោះកម្រងសំណួរ និងលើការអនុវត្តការិយាល័យយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ទីភ្នាក់ងារអង្គការសហប្រជាជាតិ និងជាមួយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល និងភាគីពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀតដែល ពាក់ព័ន្ធនឹងការចងក្រងទិន្នន័យដែលបានស្នើសុំ។

គោលបំណងចម្បងនៃកម្រងសំណួរនេះគឺប្រមូល និងផ្តល់ទិន្នន័យស្ថិតិបែបបរិមាណសំខាន់ៗនៃកម្រងសំណួរដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងវិស័យដែលរដ្ឋាភិបាលស្នើសុំសំខាន់ៗដែលបានគូសបញ្ជាក់ខាងលើ។ លើសពីនេះ រដ្ឋាភិបាលត្រូវបានលើកទឹកចិត្តឱ្យផ្តល់ឧទាហរណ៍សំខាន់ៗនៃការអនុវត្តប្រសើរ និងវិធីសាស្ត្រផ្សេងៗដែលមានលក្ខណៈទាបតម្លៃដែលមានគោលបំណងកាត់បន្ថយចំនួនកុមារ ដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព យោងតាមគោលការណ៍សិទ្ធិមនុស្ស។ រដ្ឋាភិបាលត្រូវបានស្នើឱ្យផ្តល់ច្បាប់ចម្លងនៃច្បាប់ពាក់ព័ន្ធ ការសិក្សា គោលនយោបាយ របាយការណ៍ ។ល។

កម្រងសំណួរនេះមានគោលបំណងផ្តល់តុល្យភាពជាក់ស្តែងដល់ទិន្នន័យដែលត្រូវបាន ដើម្បីអាចឱ្យមានការវិភាគប្រៀបធៀប និងគ្រប់ជ្រុងជ្រោយមកលើកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព និងទិន្នន័យដែលអាចវិនិច្ឆ័យបានពីរដ្ឋាភិបាល ដែលនឹងត្រូវប្រមូល និងផ្តល់ជូន។ ដោយហេតុផលនេះ សំណួរលម្អិតខ្លាំង និងទិន្នន័យដែលបែបបរិមាណលើសពីអាយុ ៣១ និងសញ្ជាតិ ត្រូវបានចៀសវាង។ ដោយសារទិន្នន័យពាក់ព័ន្ធជាច្រើនមានសម្រាប់អតីតកាល កម្រងសំណួរនេះស្នើសុំឱ្យរដ្ឋាភិបាលចំណាយសេវាកម្មប្រមូលទិន្នន័យបែបនេះនៅកាលបរិច្ឆេទ ណាមួយក្នុងពេលខ្លីខាងមុខ (ថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018) ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានសង្ខេបសំខាន់ៗនៃកុមារដែលជាប់ឃុំខ្លួននៅពេលជាក់លាក់នោះ។ ប្រសិនបើរដ្ឋាភិបាលរបស់អ្នកប្រមូល ទិន្នន័យ “សង្ខេប” បែបនេះនៅថ្ងៃផ្សេងក្នុងឆ្នាំដដែល សូមផ្តល់ទិន្នន័យនោះ។ ប្រសិនបើជាធម្មតា ទិន្នន័យមានសម្រាប់ពេលអតីតកាល សំណួរក៏ត្រូវបានលើកឡើងទាក់ទងនឹង ចំនួនសុំបញ្ជូនកុមារដែលជាប់ឃុំខ្លួនប្រចាំឆ្នាំនីមួយៗក្នុងរយៈពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008 ដល់ 2017)។ វានឹងសម្របសម្រួលដល់ការវិភាគនិទ្ទាងដែលមានកំណត់។ ផ្នែក ផ្សេងទៀតនៃការសិក្សាសាស្ត្រនេះដូចជា លក្ខខណ្ឌក្នុងការឃុំខ្លួន (សិទ្ធិទទួលបានសេចក្តីផ្សព្វផ្សាយខ្លួន ការអប់រំ សុខភាព ។ល។) ឬការរួមបញ្ចូលគោលការណ៍សិទ្ធិមនុស្សនិងផ្នែកមួយ នៃការប្រមូល និងការវិភាគព័ត៌មានបែបគុណភាព។

ការឆ្លើយតបចំពោះកម្រងសំណួរត្រូវបានផ្ញើជាទម្រង់ក្រដាស និងទម្រង់អេឡិចត្រូនិកជាភាសាអង្គការមួយក្នុងចំណោមភាសាអង្គការទាំងប្រាំមួយរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិដោយមិនឱ្យ លើសពីថ្ងៃទី 1 ខែកញ្ញា ឆ្នាំ 2018 ទៅកាន់៖

Manfred Nowak
UNOG-OHCHR
CH-1211 Geneva 10
អ៊ីមែល៖ globalstudycdl@ohchr.org

និយមន័យនៃពាក្យពេចន៍ដែលប្រើក្នុងកម្រងសំណួរនេះ

ពាក្យ “**កុមារ**” ត្រូវបានកំណត់និយមន័យនៅក្នុងមាត្រា 1 នៃអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមាររបស់អង្គការសហប្រជាជាតិថាជា “មនុស្សគ្រប់រូបដែលមានអាយុតិចជាងដប់ប្រាំបីឆ្នាំ លើកលែងតែអាយុពេញត្រូវបានគេសន្មតរហ័សជាងនេះ អាស្រ័យដោយអនុលោមតាមច្បាប់សម្រាប់អនុវត្តចំពោះកុមារ។” សម្រាប់គោលបំណងនៃការសិក្សាសាស្ត្រសិទ្ធិកុមារដែល ត្រូវបានដកហូតសេរីភាព ដែលត្រូវផ្អែកលើទិន្នន័យប្រៀបធៀបរបស់គ្រប់រូប ទិន្នន័យបែបនេះនឹងត្រូវបានប្រមូលអំពីកុមារ និងអនីតិជនទាំងអស់រហូតដល់អាយុដប់ប្រាំបីឆ្នាំ ដោយមិនគិតពី និយមន័យនៃពាក្យ “កុមារ” ដែលបានកំណត់នៅក្រោមច្បាប់ក្នុងស្រុកនោះទេ។ រូបរាងទាំងកុមារដែលជាប់ឃុំខ្លួនជាមួយសមាជិកគ្រួសាររបស់ពួកគេ ក៏ដូចជាកុមារតែម្នាក់ឯង ឬ បំបែកចេញផងដែរ។ ដូចដែលបានកំណត់ក្នុងមាត្រា 1 នៃអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ “**កុមារតែម្នាក់ឯង**” (ហៅម្យ៉ាងទៀតថា អនីតិជនតែម្នាក់ឯង) គឺជាកុមារ ដែលត្រូវបានបំបែកចេញពី ឪពុកម្តាយ និងពួកសណ្តានផ្សេងទៀត ហើយមិនទទួលបានការថែទាំពីមនុស្សដែលមានទំនួលខុសត្រូវនេះតាមច្បាប់ ឬទំនៀមទម្លាប់។ ដូចដែលបានកំណត់ក្នុងមាត្រា 1 នៃអនុសញ្ញាស្តីពី សិទ្ធិកុមារ “**កុមារដែលត្រូវបានបំបែកចេញ**” គឺជាកុមារដែលត្រូវបានបំបែកចេញពីឪពុកម្តាយ ឬពីអ្នកថែទាំចម្បងស្របតាមច្បាប់ ឬទំនៀមទម្លាប់របស់ពួកគេ ប៉ុន្តែមិនចាំបាច់ពីពួកសណ្តាន ផ្សេងនោះទេ។

បុគ្គលគ្រប់រូប រួមទាំងកុមារគ្រប់រូប មានសិទ្ធិ ទទួលបានសេរីភាពផ្ទាល់ខ្លួន ដូចបាននិយាយក្នុងមាត្រា 9 នៃកិច្ចសន្យាអន្តរជាតិស្តីពីសិទ្ធិពលរដ្ឋ និងសិទ្ធិនយោបាយ (ICCPR) មាត្រា 37(b) នៃអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ (CRC) របស់អង្គការសហប្រជាជាតិ និងបទប្បញ្ញត្តិស្រដៀងនេះនៅក្នុងអនុសញ្ញាសិទ្ធិមនុស្សអន្តរជាតិ និងថ្នាក់តំបន់។ **ពាក្យ “ការដកហូតសេរីភាព” ត្រូវបានកំណត់នៅក្នុងមាត្រា 4(2) នៃពិធីសារបន្ថែមលើអនុសញ្ញាសិទ្ធិកុមារស្តីពីការធ្វើទារុណកម្ម ឆ្នាំ 2002 របស់អង្គការសហប្រជាជាតិ ដែលប្រសព្វនឹង និយមន័យនៅក្នុងមាត្រា 11(b) នៃវិធានច្បាប់ការពារអនីតិជនដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពរបស់ពួកគេឆ្នាំ 1990 (វិធានច្បាប់ហាវ៉ាណា) នៃអង្គការសហប្រជាជាតិ ថាជា “ទម្រង់ទាំងឡាយនៃការឃុំខ្លួន ឬការដាក់ពន្ធនាគារ ឬការដាក់បុគ្គលម្នាក់នៅកន្លែងឃុំខ្លួនសាធារណៈ ឬឯកជន ដែលបុគ្គលនោះមិនទទួលបានការអនុញ្ញាតឱ្យចាកចេញតាមចិត្ត តាមដីកា តុលាការ រដ្ឋបាល ឬរដ្ឋអំណាចផ្សេងទៀត។”** និយមន័យនេះដែលរួមមានមូលដ្ឋានច្បាប់សម្រាប់ការចូលទៅកន្លែងឃុំខ្លួនដោយអនុគណៈកម្មាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិសម្រាប់ការទប់ស្កាត់ ការធ្វើទារុណកម្ម និងតាមយន្តការទប់ស្កាត់ថ្នាក់ជាតិ ក៏នឹងត្រូវបានអនុវត្ត សម្រាប់គោលបំណងនៃការសិក្សាសាស្ត្រសិទ្ធិកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពផងដែរ។ លក្ខខណ្ឌតម្រូវដែល ការដកហូតសេរីភាពត្រូវតែធ្វើជាតិ “តុលាការ រដ្ឋបាល ឬរដ្ឋអំណាចផ្សេងទៀត” នាំឱ្យមានការសន្និដ្ឋានថា កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយការកំណត់និយមន័យ (ឧ. ឪពុកម្តាយ អ្នកជួញដូរមនុស្ស ឬក្រុមប្រឹក្សាប្រឆាំងអំពើ) នឹងមិនត្រូវបានគ្របដណ្តប់ក្នុងការសិក្សាបច្ចុប្បន្នទេ ដោយមិនគិតពីកាតព្វកិច្ចរបស់រដ្ឋក្នុងការទប់ស្កាត់ប្រភេទនៃការដកហូតសេរីភាព ទាំងនេះឡើយ។ ប៉ុន្តែ កន្លែងឃុំខ្លួនលើសពីពន្ធនាគារ និងស្ថាប័នដែលរៀបចំដោយរដ្ឋ និងរួមបញ្ចូលកន្លែងឃុំខ្លួនឯកជនដូចជា ពន្ធនាគារឯកជន ស្ថាប័នអប់រំ មន្ទីរពេទ្យព្យាបាលជំងឺផ្លូវចិត្ត និង ស្ថាប័នស្រដៀងគ្នា ប្រសិនបើកន្លែងឃុំខ្លួនឯកជនបែបនេះត្រូវបានផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណ ឬចុះកិច្ចសន្យាជាមួយរដ្ឋ និង/ឬការដកហូតសេរីភាពត្រូវបានបញ្ជាដោយរដ្ឋអំណាចរបស់រដ្ឋ។

មាត្រា 37(b) CRC ចែងថា “ការចាប់ខ្លួន ការឃុំខ្លួន ឬការដាក់ពន្ធនាគារលើកុមារត្រូវអនុលោមតាមច្បាប់ និងត្រូវប្រើសម្រាប់ជាវិធានការចុងក្រោយ និងក្នុងរយៈពេលសមរម្យ ខ្លីបំផុតតែប៉ុណ្ណោះ។” លើសពីនេះ ការអនុវត្តសិទ្ធិទាំងអស់នៅក្រោម CRC ត្រូវតែស្របតាមគោលការណ៍ទូទៅនៃអនុសញ្ញានេះ ពោលគឺការមិនរើសអើង ប្រយោជន៍របស់កុមារ សិទ្ធិរស់រានមានជីវិត ការថែទាំ និងការអភិវឌ្ឍ និងសិទ្ធិកុមារក្នុងការបង្ហាញទស្សនៈរបស់ខ្លួន។ ក្រៅពីសារដែលកុមារត្រូវតែត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងស្ថានភាពលើកលែងតែប៉ុណ្ណោះ មាត្រា 37(b) CRC ប្រើពាក្យពេចន៍ដាក់លាក់បីសម្រាប់ពាក្យទូទៅ “ការដកហូតសេរីភាព”។ ជាទូទៅ “**ការចាប់ខ្លួន**” សំដៅលើទង្វើដកហូតសេរីភាពដែលធ្វើឡើងដោយនគរបាល ឬ មន្ត្រីអនុវត្តច្បាប់ផ្សេងទៀត។ ចំណែក “**ការឃុំខ្លួន**” សំដៅលើស្ថានភាពនៃការដកហូតសេរីភាព ដែលចាប់ផ្តើមដោយការចាប់ខ្លួន និងបញ្ចប់ដោយការដោះលែងបុគ្គលដែលពាក់ព័ន្ធ។ ទោះបីជា “**ការឃុំខ្លួន**” ត្រូវបានប្រើជាពាក្យទូទៅសម្រាប់គ្រប់ប្រភេទនៃដកហូតសេរីភាពក៏ដោយ ក៏ “**ការដាក់ពន្ធនាគារ**” ឬ “**ការឃុំយ៉ាង**” ត្រូវបានប្រើសម្រាប់ការឃុំខ្លួន បន្ទាប់ពី ការចោទប្រកាន់ពីតុលាការព្រហ្មទណ្ឌ និងការដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារក្នុងរយៈពេលដាក់លាក់មួយ។ ជាធម្មតា រយៈពេលជាប់ពន្ធនាគារត្រូវបានទទួលនៅក្នុង “**ពន្ធនាគារ**” ឬ “**មណ្ឌលអប់រំកែប្រែ**”។ ជាធម្មតា ការឃុំខ្លួនដោយនគរបាលសំដៅលើ “**ការឃុំយ៉ាង**” នៅកន្លែងឃុំខ្លួនរបស់នគរបាល ឬ “**គុក**” របស់នគរបាល (សម្រាប់រយៈពេលវែងជាង)។ ការឃុំខ្លួននៅជំរំ (ឧ. សម្រាប់អ្នកទោសសង្គ្រាម) ជាធម្មតា ត្រូវបានហៅថា “**ការឃុំខ្លួនដោយមិនធ្វើការចោទប្រកាន់**” ឬ “**ការបង្ខាំងខ្លួន**”។ ពាក្យ “**ស្ថាប័ន**” (ឬ “**មណ្ឌល**”) សំដៅលើកន្លែងសាធារណៈ ឬឯកជនទាំងអស់នៅក្រៅប្រព័ន្ធតុលាការ ឬរដ្ឋបាលគ្រប់គ្រងពន្ធនាគារសម្រាប់ទោសឧក្រិដ្ឋ ដែលកុមារអាចត្រូវបានដកហូតសេរីភាព។ ស្ថាប័នបែបនេះអាចរួមមាន មណ្ឌលក្មេងកំប្រា សាលាកំណែទម្រង់ បន្ទប់អប់រំកែប្រែបិទជិត ឬមណ្ឌលកែប្រែផ្សេងទៀត ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារពិការ សម្រាប់កុមារដែលមានបញ្ហាសុខភាព (ឧ. មណ្ឌលនោះស្រាយបញ្ហា អាកប្បកិរិយា មណ្ឌលព្យាបាលជំងឺផ្លូវចិត្ត) សម្រាប់កុមារភ្ញៀវថ្នាំ គ្រឿងស្រវឹង ឬសារធាតុភ្ញៀវផ្សេងទៀត សម្រាប់ការការពារជនរងគ្រោះដោយសារការបំពានរួមមាន ការជួញដូរមនុស្ស សម្រាប់កុមារដែលគ្មានការថែទាំពីឪពុកម្តាយ ពីកន្លែងដែលកុមារមិនត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យចាកចេញតាមចិត្ត។

ដោយមិនគិតពីពាក្យចេតន៍ ឬការបកស្រាយអំពីស្ថានភាពដកហូតសេរីភាពក្រោមច្បាប់ក្នុងស្រុក អ្វីដែលជាព័ត៌មានសម្រាប់គោលបំណងនៃការសិក្សាជាសាកលនោះគឺថា កុមារត្រូវបានរារាំង តាមវិធីអ្វីក៏ដោយ (កម្លាំងកាយ របាំងរូប ការគំរាមកំហែង ទណ្ឌកម្ម ការដាក់កំហិត ថ្នាំ ។ល។) ពីការចាកចេញពីកន្លែង ទីតាំង ឬស្ថាប័នជាក់លាក់តាមចិត្ត។ ដូច្នោះ ការសិក្សាជាសាកល ស្វែងរកព័ត៌មានទាក់ទងនឹងការដកហូតសេរីភាពរបស់កុមារ តាមព្រឹត្តិស័យ និង តាមច្បាប់។

សេចក្តីណែនាំទូទៅសម្រាប់ការបញ្ចប់កម្រងសំណួរ៖

- សូមផ្តល់ទិន្នន័យច្រើនបំផុតតាមដែលអាចធ្វើបានក្នុងផ្នែកនីមួយៗ៖
 - ប្រសិនបើគ្មានទិន្នន័យសម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានជ្រើសរើសទេ សូមផ្តល់ទិន្នន័យថ្មីបំផុតដែលមាន។
 - ប្រសិនបើមិនមានទិន្នន័យប្រវត្តិសម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយទេ សូមផ្តល់ទិន្នន័យណាមួយដែលមាននៅក្នុងរយៈពេលនោះ។
- សូមផ្តល់ព័ត៌មានអំពីវិធីសាស្ត្រប្រមូលសម្រាប់ទិន្នន័យដែលបានរួមបញ្ចូលនៅក្នុងការស្ទង់មតិនេះ ក៏ដូចជាព័ត៌មានទាំងឡាយអំពីគុណភាពទិន្នន័យ បើមាន។
- សូមចំណាំពាក្យកាត់ដូចខាងក្រោមដែលត្រូវបានប្រើក្នុងតារាងទាំងមូល៖
 - ប៖ ប្រុស
 - ស៖ ស្រី
 - ម៖ មនុស្ស
 - សញ្ជា៖ សញ្ជាតិ/ពលរដ្ឋ
 - ម-សញ្ជា៖ មិនមែនពលរដ្ឋ

កម្រងសំណួរ

I. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងរដ្ឋបាលតុលាការ

- 1) តើអាយុអប្បបរមានៃការទទួលខុសត្រូវខាងព្រហ្មទណ្ឌនៅក្នុងប្រទេសរបស់អ្នកគឺប៉ុន្មាន?
ប្រសិនបើអាយុអប្បបរមានៃការទទួលខុសត្រូវខាងព្រហ្មទណ្ឌមានភាពខុសគ្នានៅក្នុងប្រទេសរបស់អ្នក សូមផ្តល់ព័ត៌មានលម្អិត។
- 2) តើមានដំណើរការយុត្តិធម៌លើអំពើហិង្សា និង/ឬមណ្ឌលសម្រាប់កុមារដែលផ្តល់ឱ្យប្រទេសរបស់អ្នក?
សូមរៀបរាប់អំពីការរៀបចំប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌លើអំពើហិង្សានៅក្របខ័ណ្ឌនៃប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ផ្នែកព្រហ្មទណ្ឌ (នគរបាល តុលាការ ការអប់រំកែប្រែ)។
- 3) តើចាប់ពីអាយុប៉ុន្មានដែលកុមារត្រូវរងការឃុំខ្លួនក្នុងប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌លើអំពើហិង្សា? តើចាប់ពីអាយុប៉ុន្មានដែលពួកគេត្រូវរងការឃុំខ្លួនក្នុងប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ផ្នែកព្រហ្មទណ្ឌ?
- 4) សូមផ្តល់ចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018៖
 - A) ក្នុងការឃុំឃាំងដោយនគរបាលសម្រាប់ការសង្ស័យជាប់បទល្មើស
 - B) ក្នុងការឃុំខ្លួន (ដោយគ្មានការចោទប្រកាន់) មុនជំនុំជម្រះក្តី
 - C) ក្នុងពន្ធនាគារ ឬមន្ទីរឃុំខ្លួនផ្សេងទៀត បន្ទាប់ពីការចោទប្រកាន់ និងការដាក់ទោស (ឬការដាក់ទោសស្នើនេះនៅក្នុងច្បាប់ក្នុងស្រុក)

សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលបែងចែកតាមអាយុ និងសញ្ជាតិ (ពលរដ្ឋ/មិនមែនពលរដ្ឋ) បើអាច។

តារាងទី ១៖ កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌វិជ្ជាការព្រហ្មទណ្ឌនៅថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018

	ក្រោម 10 ឆ្នាំ			10-11 ឆ្នាំ			12-13 ឆ្នាំ			14-15 ឆ្នាំ			16-17 ឆ្នាំ			សរុប (អាយុ 0-17 ឆ្នាំ)		
	សញ្ជា	មិនមែនសញ្ជា	សរុប	សញ្ជា	មិនមែនសញ្ជា	សរុប	សញ្ជា	មិនមែនសញ្ជា	សរុប	សញ្ជា	មិនមែនសញ្ជា	សរុប	សញ្ជា	មិនមែនសញ្ជា	សរុប	សញ្ជា	មិនមែនសញ្ជា	សរុប
A) ក្នុងការឃុំឃាំងដោយនគរបាល																		
ប្រុស																		
ស្រី																		
ការឃុំឃាំងដោយ នគរបាលសរុប																		
B) ការឃុំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះ																		
ប្រុស																		
ស្រី																		
ការឃុំខ្លួន មុនជំនុំជម្រះសរុប																		
C) ពន្ធនាគារ																		
ប្រុស																		
ស្រី																		
ពន្ធនាគារសរុប																		
ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅក្នុងប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌វិជ្ជាការព្រហ្មទណ្ឌ																		
ចំនួនប្រុសសរុប																		
ចំនួនស្រីសរុប																		
ចំនួនកុមារសរុប																		

- 5) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយនគរបាលពីបទសង្ស័យប្រព្រឹត្តល្មើសនៅក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ។

តារាងទី 2៖ កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយនគរបាលពីបទសង្ស័យប្រព្រឹត្តល្មើសឆ្នាំ 2008-2017

	2008	2009	2010	2011	2012	2013	2014	2015	2016	2017
ប្រុស										
ស្រី										
សរុប										

- 6) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះនៅក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ។

តារាងទី 3៖ កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះ ឆ្នាំ 2008-2017

	2008	2009	2010	2011	2012	2013	2014	2015	2016	2017
ប្រុស										
ស្រី										
សរុប										

- 7) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំដែលត្រូវបានដាក់ពន្ធនាគារ ឬកន្លែងឃុំខ្លួនដើម្បីអប់រំកែប្រែផ្សេងទៀតនៅក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ។

តារាងទី 4៖ កុមារដែលត្រូវបានដាក់ពន្ធនាគារ ឬកន្លែងឃុំខ្លួនដើម្បីអប់រំកែប្រែផ្សេងទៀត ឆ្នាំ 2008-2017

	2008	2009	2010	2011	2012	2013	2014	2015	2016	2017
ប្រុស										
ស្រី										
សរុប										

- 8) តើជម្រើសដាក់ទោសទុកកុមារដែលមានសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌ?
- 9) តើរយៈពេលឃុំខ្លួនយូរបំផុត (ការដាក់ពន្ធនាគារ ឬទម្រង់នៃការឃុំខ្លួនផ្សេងទៀត) ដែលកុមារអាចមានរយៈពេលឃុំខ្លួនដែរ?
- 10) តើកុមារអាចត្រូវបានដាក់ទោសប្រហារជីវិតដែរឬទេ?

- 11) សម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ ដែលត្រូវបានដាក់ទោសឱ្យជាប់ ពន្ធនាគារមួយជីវិត និងទោសប្រហារជីវិត។

តារាងទី 5៖ កុមារដែលត្រូវបានដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត និងដាក់ទោសប្រហារជីវិត ឆ្នាំ 2008-2017

	2008	2009	2010	2011	2012	2013	2014	2015	2016	2017
កុមារដែលត្រូវបានដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត										
ប្រុស										
ស្រី										
សរុប										
កុមារដែលត្រូវបានដាក់ទោសប្រហារជីវិត										
ប្រុស										
ស្រី										
សរុប										

- 12) សូមផ្តល់អត្រា (ក្នុងប្រជាជន 100,000 នាក់) នៃការប្រព្រឹត្តបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌ (បទល្មើសទាំងអស់) តាមអាយុសម្រាប់ឆ្នាំប្រតិទិនថ្មីៗបំផុតដែលមាន។

តារាងទី 6៖ អត្រានៃការប្រព្រឹត្តបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌតាមអាយុ [សូមបញ្ជាក់ឆ្នាំ]

	ក្រោម 10 ឆ្នាំ	10-11 ឆ្នាំ	12-13 ឆ្នាំ	14-15 ឆ្នាំ	16-17 ឆ្នាំ	ចំនួនកុមារសរុប (0-17)	18 +	សរុប
ប្រុស								
ស្រី								
សរុប								

- 13) សូមផ្តល់ព័ត៌មានអំពីជម្រើសផ្សេងទាំងអស់ក្រៅពីការដកហូតសេរីភាពរបស់កុមារសម្រាប់បទល្មើសអនីតិជន ឬបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌ (ដូចជា វិធីសាស្ត្រស្តារយុត្តិធម៌ ការបង្វែរទិសដៅ កម្មវិធី និងសេវាដែលមិនមានការឃុំខ្លួន) ដែលត្រូវបានចែងដោយច្បាប់ គោលនយោបាយ ឬគោលការណ៍អនុវត្តន៍ មិនទាន់នៅក្នុងការឃុំឃាំងដោយនគរបាល ការឃុំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះ ឬការដាក់ពន្ធនាគារបន្ទាប់ពីការចោទប្រកាន់នោះទេ។

- 14) តើមានការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយ ឬច្បាប់សំខាន់ៗណាមួយដែលពាក់ព័ន្ធនឹងកុមារដែលផ្តុំយុត្តិធម៌ក្នុងអំឡុងពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) ទេ? ប្រសិនបើមាន តើការផ្លាស់ប្តូរទាំងនេះមានផលប៉ះពាល់អ្វីខ្លះមកលើចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព?

- 15) សូមផ្តល់ឧទាហរណ៍អំពីការអនុវត្ត ដែលមានគោលបំណងទប់ស្កាត់ការឃុំខ្លួនកុមារ ដោយកាត់បន្ថយចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព នៅក្នុងការគ្រប់គ្រងវិស័យយុត្តិធម៌ ឬកាត់បន្ថយរយៈពេលនៃការឃុំខ្លួនដែរឬទេ?

II. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារហេតុផលពាក់ព័ន្ធនឹងអន្តោរប្រវេសន៍

- 16) សូមរៀបរាប់លម្អិតអំពីច្បាប់ដែលចែងថា កុមារត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារអន្តោរប្រវេសន៍។ (ភ្ជាប់ច្បាប់ចម្លងនៃច្បាប់នេះ បើអាច)
- 17) តើរយៈពេលអតិបរមា ដែលចែងដោយច្បាប់ ដែលកុមារអាចត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារអន្តោរប្រវេសន៍មានរយៈពេលប៉ុន្មាន? (សូមផ្តល់រយៈពេល និងឈ្មោះច្បាប់ពាក់ព័ន្ធ)។
- 18) តើអង្គការណាមួយដែលធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្តឱ្យដកហូតសេរីភាពពីកុមារដោយសារហេតុផលទាក់ទងនឹងស្ថានភាពអន្តោរប្រវេសន៍?
- 19) តើលក្ខណវិនិច្ឆ័យអ្វីខ្លះត្រូវបានពិចារណាលើក្នុងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្ត?
- 20) តើដំណើរការត្រួតពិនិត្យសម្រាប់ការសម្រេចចិត្តបែបនេះមានអ្វីខ្លះ?
- 21) សូមប្រាប់អំពីមណ្ឌលទាំងអស់ (ដូចជាមណ្ឌលឃុំខ្លួនសម្រាប់តែករណីអន្តោរប្រវេសន៍ ប៉ុស្តិ៍នគរបាល មណ្ឌលព្រំដែន មណ្ឌលទទួល ជម្រក មណ្ឌលឃុំខ្លួននៅអាកាសយានដ្ឋាន តំបន់ចំណត មណ្ឌលសង្គ្រោះបន្ទាន់ ឬបណ្តោះអាសន្ន មណ្ឌលដកចេញ ពន្ធនាគារ ។ល។) ដែលកុមារអាចត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារហេតុផលទាក់ទងនឹងអន្តោរប្រវេសន៍។

22) សូមផ្តល់ចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018 សម្រាប់ហេតុផលទាក់ទងនឹងអន្តោរប្រវេសន៍៖

- A) ការឆ្លងកាត់ព្រំដែនចូលដោយខុសច្បាប់
- B) ក្នុងគំឡងពេលវេលានៃការដំណើរការ (ដូចជា៖ ការកំណត់អត្តសញ្ញាណ ការពិនិត្យសុខភាព ឬសុវត្ថិភាព ស្ថានភាពគ្មានឯកសារ អាយុខុសគ្នា ឬការស្នាក់នៅលើសពីរយៈពេលដែលអនុញ្ញាត ការធ្វើការដោយគ្មានការអនុញ្ញាត ការកំណត់អំពីស្ថានភាពសិទ្ធិជ្រកកោន ជនភៀសខ្លួន ឬស្ថានភាពការពារជាអន្តរជាតិផ្សេងទៀត ជាជនរងគ្រោះនៃការជួញដូរមនុស្ស)
- C) ការបង្ខំឱ្យប្រឡាក់ទៅវិញ/ដកចេញ

បើអាច សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលមានការបែងចែកសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួន ដែលមាន និងគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ (កុមារតែម្នាក់ឯង និងត្រូវបានបំបែកចេញ)

តារាងទី 7៖ កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារហេតុផលទាក់ទងនឹងអន្តោរប្រវេសន៍ ថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018

23) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំដែលត្រូវបានឃុំខ្លួននៅចំណុចឆ្លងកាត់ព្រំដែនខុសច្បាប់នៅក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ។

	0-3 ឆ្នាំ			4-9 ឆ្នាំ			10-11 ឆ្នាំ			12-13 ឆ្នាំ			14-15 ឆ្នាំ			16-17 ឆ្នាំ			សរុប			
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	
A) ការឆ្លងកាត់ព្រំដែនចូលដោយខុសច្បាប់																						
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនជាមួយគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																						
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																						
ចំនួនសរុបនៃការឆ្លងកាត់ព្រំដែនចូលដោយខុសច្បាប់																						
B) ក្នុងគំឡងពេលវេលានៃការដំណើរការ																						
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនជាមួយគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																						
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																						
ចំនួនសរុបក្នុងគំឡងពេលវេលានៃការដំណើរការ																						
C) ការបង្ខំឱ្យប្រឡាក់ទៅវិញ/ដកចេញ																						
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនជាមួយគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																						
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																						
ចំនួនសរុបនៃការបង្ខំឱ្យប្រឡាក់ទៅវិញ/ដកចេញ																						
ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួន																						

បើអាច សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលមានការបែងចែកសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួន ដែលមាន និងគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ (កុមារតែម្នាក់ឯង ឬដែលត្រូវបានបំបែកចេញ)

តារាងទី 8: កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួននៅចំណុចឆ្លងកាត់ព្រំដែនខុសច្បាប់ ឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនជាមួយគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																														
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																														
ចំនួនសរុបនៃការឆ្លងកាត់ព្រំដែនចូលដោយខុសច្បាប់																														

24) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងអំឡុងពេលនៃការដំណើរការ (ដូចជា) ការកំណត់អត្តសញ្ញាណ ការពិនិត្យសុខភាព ឬសុវត្ថិភាព ស្ថានភាពគ្មានឯកសារ អាយុខុសគ្នា ឬការស្នាក់នៅលើសពីរយៈពេលដែលអនុញ្ញាត ការធ្វើការដោយគ្មានការអនុញ្ញាត ការកំណត់អំពីស្ថានភាពសិទ្ធិជ្រកកោន ជនភៀសខ្លួន ឬស្ថានភាពការពារជាអន្តរជាតិផ្សេងទៀត ជាជនរងគ្រោះនៃការជួញដូរមនុស្ស) ក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ។

បើអាច សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលមានការបែងចែកសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួន ដែលមាន និងគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ (រួមមាន កុមារតែម្នាក់ឯង ឬដែលត្រូវបានបំបែកចេញ)

តារាងទី 9: កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងអំឡុងពេលនៃដំណើរការពាក់ព័ន្ធនឹងអន្តរាគ្នាប្រឆមាស ឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនជាមួយគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ																														

- 26) សូមរៀបរាប់អំពីជម្រើសផ្សេងទៀតទាំងអស់ក្រៅពីការដកហូតសេរីភាពរបស់កុមារដែលបានចែងដោយច្បាប់ ឬគោលនយោបាយ ឬដែលបានចាត់ចែងក្នុងការអនុវត្ត។ ប្រសិនបើ អាចអនុវត្តវិធានការខុសៗគ្នាបានសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដោយមាន និងគ្មានគ្រួសារ/អ្នកថែទាំ (កុមារតែម្នាក់ឯង ឬដែលត្រូវបានបំបែកចេញ) សូមផ្តល់ ព័ត៌មានលម្អិត។
- 27) តើមានការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយ ឬច្បាប់សំខាន់ៗណាមួយដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការដកហូតសេរីភាពរបស់កុមារដោយសារហេតុផលពាក់ព័ន្ធនឹងអន្តរាគមន៍ប្រឆាំង ក្នុង អំឡុងពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) ទេ? សូមផ្តល់ព័ត៌មានលម្អិត។ ប្រសិនបើដឹង សូមរៀបរាប់លម្អិតអំពីផលប៉ះពាល់នានា (ដែលបានវាស់ស្ទង់ ឬ ដែលបានរំពឹងទុក) ដែលការផ្លាស់ប្តូរទាំងនេះមានមកលើចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព។
- 28) សូមផ្តល់ឧទាហរណ៍អំពីការអនុវត្តល្អ ដែលមានគោលបំណងទប់ស្កាត់ការឃុំខ្លួនកុមារ ដោយកាត់បន្ថយចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារហេតុផលពាក់ព័ន្ធនឹង អន្តរាគមន៍ប្រឆាំង។

III. កុមារដែលរស់នៅកន្លែងឃុំខ្លួនជាមួយឪពុកម្តាយរបស់ពួកគេ

- 29) តើបុគ្គល (មនុស្សធំ ឬកុមារ) ដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងបរិបទប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ផ្នែកព្រហ្មទណ្ឌ ត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យមានកូនរបស់ពួកគេនៅជាមួយពួកគេនៅកន្លែងឃុំខ្លួនដែរឬទេ?
 តើផ្អែកលើមូលដ្ឋានច្បាប់អ្វី? តើករណីនេះអនុវត្តចំពោះកន្លែងឃុំខ្លួនទាំងអស់នៅក្នុងប្រទេសនេះដែរឬទេ? តើករណីនេះអនុវត្តចំពោះឪពុក ក៏ដូចជាម្តាយដែរឬទេ? តើមានការដាក់កំហិតអាយុសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យនៅ ជាមួយឪពុកម្តាយដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនដែរឬទេ? តើកុមារអាចចូលពន្ធនាគារជាមួយឪពុក/ម្តាយដែរឬទេ ឬ តើមានតែកុមារដែលរកឃើញក្នុងពន្ធនាគារតែប៉ុណ្ណោះដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យនៅមែនទេ?
- 30) តើរដ្ឋអំណាចណាខ្លះដែលសម្រេចថាតើកុមារអាចស្នាក់នៅជាមួយឪពុក/ម្តាយនៅកន្លែងឃុំខ្លួន?
- 31) តើដំណើរការត្រួតពិនិត្យសម្រាប់ការសម្រេចចិត្តទាំងនេះមានអ្វីខ្លះ?
- 32) តើរដ្ឋអំណាចណាដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះការការពារកុមារ នៅពេលដែលកុមារកំពុងរស់នៅក្នុងពន្ធនាគារ?
- 33) តើមានលក្ខណវិនិច្ឆ័យអ្វីខ្លះដែលត្រូវយកមកពិចារណានៅក្នុងការសម្រេចចិត្តអនុញ្ញាតឱ្យកុមារស្នាក់នៅជាមួយឪពុកម្តាយដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងបរិបទប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌ?
- 34) សូមរៀបរាប់អំពីកន្លែងដែលកុមារស្នាក់នៅ នៅពេលដែលពួកគេរស់នៅជាមួយឪពុកម្តាយពួកគេនៅក្នុងពន្ធនាគារ។
- 35) សូមផ្តល់ព័ត៌មានលម្អិតអំពីផ្នែកខាងក្រោមក្នុងការថែទាំកុមារនៅពេលដែលកំពុងរស់នៅក្នុងការឃុំខ្លួនជាមួយឪពុកម្តាយរបស់ពួកគេ៖

- ការអប់រំ
- ការថែទាំសុខភាព
- ការការពារ
- ការសម្រាក
- ការលំហែកាយ
- សកម្មភាពលេង និងកម្សាន្ត
- អាហារចំប៉ិន
- តម្រូវការអភិវឌ្ឍន៍ និងតម្រូវការផ្សេងៗទៀត

36) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារ (អាយុ 0-17 ឆ្នាំ) ដែលរស់នៅជាមួយឪពុកម្តាយដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងបរិបទនៃប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌនៅថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ2018។

សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលបែងចែកតាមអាយុ និងសញ្ជាតិ (ពលរដ្ឋ/មិនមែនពលរដ្ឋ) បើអាច។

តារាងទី 11: កុមារដែលកំពុងរស់នៅជាមួយឪពុកម្តាយដែលត្រូវបានឃុំខ្លួននៅក្នុងបរិបទនៃប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌនៅថ្ងៃទី26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018

	ទារក (អាយុក្រោម 12 ឆ្នាំ)			1-2 ឆ្នាំ			3-4 ឆ្នាំ			4-5 ឆ្នាំ			5-6 ឆ្នាំ			6-17 ឆ្នាំ			សរុប 0-17			
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	
ជាតិ																						
មិនមែនជាតិ																						
សរុប																						

37) សម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ ដែលបានចូលក្នុងមណ្ឌលកែប្រែ (ពន្ធនាគារ) ជាមួយឪពុកម្តាយដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងបរិបទប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌ¹។

តារាងទី 12: កុមារដែលចូលទៅក្នុងមណ្ឌលឃុំខ្លួនយុត្តិធម៌ជាមួយឪពុកម្តាយរបស់ពួកគេនៅចន្លោះឆ្នាំ 2008-2017

	2008	2009	2010	2011	2012	2013	2014	2015	2016	2017
ប្រុស										
ស្រី										
សរុប										

38) តើមានគោលការណ៍ណែនាំអំពីការផ្តន្ទាទោសដាក់លាក់ណាមួយសម្រាប់ឪពុកម្តាយដែលជាអ្នកថែទាំដែរឬទេ? ឧទាហរណ៍ តើឪពុកម្តាយមានសិទ្ធិទទួលបានការព្យួរទោស ការជាប់ឃុំខ្លួនក្នុងផ្ទះ ការឃ្នាំមើលតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិច ឬវិធានការផ្សេងទៀត ដើម្បីចៀសវាងការដាក់ឱ្យកុមារស្នាក់នៅកន្លែងឃុំខ្លួន ជាមួយឪពុកម្តាយដែលត្រូវបានឃុំខ្លួននោះដែរឬទេ?

39) រដ្ឋអំណាចណាមួយដែលសម្រេចថាកុមារដែលរស់នៅជាមួយឪពុកម្តាយដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនត្រូវចាកចេញពីកន្លែងឃុំខ្លួន តួយ៉ាងដូចជានៅពេលពួកគេឈាន ដល់អាយុក្មេងក្នុងការរស់នៅជាមួយឪពុកម្តាយរបស់ពួកគេ? តើការត្រៀមរៀបចំ ឬការគាំទ្រខ្លះៗដែលត្រូវផ្តល់ជូនកុមារ និងឪពុកម្តាយរបស់ពួកគេ នៅពេលដែលកុមារត្រូវបានត្រូវចាកចេញពីកន្លែងឃុំខ្លួន?

¹ រាប់បញ្ចូលទាំងកុមារដែលកើតក្នុងពន្ធនាគារ។

IV. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅក្នុងស្ថាប័ន

សម្រាប់គោលបំណងនៃការស្ទង់មតិទាំងនេះ “ស្ថាប័ន”² ត្រូវបានកំណត់និយមន័យថា ជាកន្លែងដែលកុមារត្រូវបានដកហូតសេរីភាព។

- ដោយសកម្មភាពរបស់រដ្ឋ (ដោយផ្ទាល់ ឬតាមរយៈការផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណ ឬការចុះកិច្ចសន្យារបស់ភាគីដែលមិនមែនជារដ្ឋ)
- ដែលរដ្ឋមាន ឬបានទទួលយកទំនួលខុសត្រូវលើការថែទាំកុមារ។

នេះមិនរាប់បញ្ចូលកន្លែងដែលឪពុកម្តាយអាចនឹងស្ម័គ្រចិត្តដាក់កូនរបស់ពួកគេទទួលបានការថែទាំពីស្ថាប័នឯកជនណាមួយ (មិនមានអាជ្ញាប័ណ្ណ ឬកិច្ចសន្យាពីរដ្ឋ)។

ស្ថាប័នវិស័យឃុតធម៌ក៏ត្រូវបានដកចេញនៅក្នុងផ្នែកនេះផងដែរ (ដោយសារស្ថាប័នត្រូវបានពិចារណារាប់បញ្ចូលនៅផ្នែកផ្សេងទៀតនៅក្នុងការស្ទង់មតិទាំងនេះ)។

40) តើមណ្ឌលស្នាក់នៅ និងស្ថាប័នឯកជន (ដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណរដ្ឋ) ឬសាធារណៈណាខ្លះ ដែលមាននៅក្នុងប្រទេសរបស់អ្នកដែលកុមារស្ថិតនៅ និងអាចត្រូវបានដកហូតសេរីភាពរបស់ពួកគេ ដោយសារការការពារពួកគេផ្ទាល់ ដោយហេតុផលដូចជា ការអប់រំ សុខភាព ឬពិការភាព គ្រឿងញៀន ឬគ្រឿងស្រវឹង ភាពក្រីក្រ ដោយសារការបំបែកពីឪពុកម្តាយរបស់ពួកគេ ដោយសារការក្លាយជាកុមារកំព្រា ដោយសារការរស់នៅតាមទីភ្លើងផ្លូវ ដោយសារត្រូវបានគេជួញដូរ ឬរំលោភបំពាន ឬដោយសារហេតុផលស្រដៀងនេះ?

41) តើមានទីតាំងណាខ្លះ ដើម្បីឱ្យកុមារ ឬគ្រួសាររបស់ពួកគេក្តីឯខ្លួនណា ឬទិសដៅនឹងការដាក់ពួកគេនៅក្នុងស្ថាប័នបែបនេះ?

² ស្ថាប័នបែបនេះអាចរួមមាន មណ្ឌលក្នុងកំព្រា សាលាកំណែទម្រង់ បន្ទប់អប់រំប្រចាំថ្ងៃ ឬមណ្ឌលរៀនសូត្រផ្សេងទៀត ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារពិការ សម្រាប់កុមារដែលមានបញ្ហាសុខភាព (ឧ. មណ្ឌលដោះស្រាយបញ្ហាអាកប្បកិរិយា មណ្ឌលព្យាបាលជំងឺផ្លូវចិត្ត) សម្រាប់កុមារញៀនថ្នាំ គ្រឿងស្រវឹង ឬសារធាតុញៀនផ្សេងទៀត សម្រាប់ការការពារពន្លឺព្រះដោយសារការបំពានរួមមាន ការជួញដូរមនុស្ស សម្រាប់កុមារដែលគ្មានការថែទាំពីឪពុកម្តាយ ពីកន្លែងដែលកុមារមិនត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យចាកចេញតាមចិត្ត។

42) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារ (អាចចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ) ដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងប្រទេសស្ថាប័ននីមួយៗខាងក្រោមនេះនៅថ្ងៃទី 26 មិថុនា ឆ្នាំ 2018:

- A) កុមារកំព្រា
- B) សាលាអប់រំកំប្រែ ឬស្ថាប័នកែប្រែផ្សេងទៀតនៅក្រៅប្រព័ន្ធចុត្តិជន
- C) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារពិការ
- D) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារដែលមានបញ្ហាសុខភាព (ឧ. កន្លែងដែលដោះស្រាយបញ្ហាអាកប្បកិរិយា កន្លែងព្យាបាលជំងឺផ្លូវចិត្ត)
- E) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារដែលធ្លៀងធ្លៀង គ្រឿងស្រវឹង ឬសារធាតុច្រៀងផ្សេងទៀត
- F) ស្ថាប័នសម្រាប់ការពារជនរងគ្រោះដោយសារការរំលោភបំពានរួមទាំងការជួញដូរមនុស្សផងដែរ
- G) ស្ថាប័នផ្សេងទៀតសម្រាប់កុមារដែលពុំទទួលបានការថែទាំពីឪពុកម្តាយ

សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលបែងចែកតាមអាយុ និងសញ្ជាតិ (ពលរដ្ឋ/មិនមែនពលរដ្ឋ) បើអាច។

តារាងទី 13: កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងស្ថាប័ន (ដូចបានកំណត់) នៅថ្ងៃទី 26 មិថុនា ឆ្នាំ 2018

	អាយុក្រោម 3 ឆ្នាំ			3-5 ឆ្នាំ			6-9 ឆ្នាំ			10-13 ឆ្នាំ			14-17 ឆ្នាំ			សរុប (អាយុ 0-17 ឆ្នាំ)		
	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប
A) កុមារកំព្រា																		
ប្រុស																		
ស្រី																		
សរុប (A)																		
B) សាលាអប់រំកំប្រែ ឬស្ថាប័នកែប្រែផ្សេងទៀតនៅក្រៅប្រព័ន្ធចុត្តិជន																		
ប្រុស																		
ស្រី																		
សរុប (B)																		

C) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារពិការ																	
ប្រុស																	
ស្រី																	
សរុប (C)																	
D) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារដែលមានបញ្ហាសុខភាព (ឧ. កន្លែងដែលដោះស្រាយបញ្ហាអាចប្រកិច្ចការ កន្លែងព្យាបាលជំងឺផ្លូវចិត្ត)																	
ប្រុស																	
ស្រី																	
សរុប (D)																	
E) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារដែលធ្លៀងធ្លៀងត្រឡប់ត្រឡេង ត្រឡប់ស្រវឹង ឬសារពាត្រុលធឿនផ្សេងទៀត																	
ប្រុស																	
ស្រី																	
សរុប (E)																	
F) ស្ថាប័នសម្រាប់ការការពារជនចម្រុះដោយសារការរំលោភបំពានរួមទាំងការជួញដូរមនុស្សផងដែរ																	
ប្រុស																	
ស្រី																	
សរុប (F)																	
G) ស្ថាប័នផ្សេងទៀតសម្រាប់កុមារដែលពុំទទួលបានការថែទាំពីឪពុកម្តាយ																	
ប្រុស																	
ស្រី																	
សរុប (G)																	

ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅក្នុងស្ថាប័ន (ដូចបានកំណត់)																		
ប្រុស																		
ស្រី																		
សរុប (G)																		

43) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនក្នុងស្ថាប័ន ក្នុងប្រភេទទីមួយនៃប្រភេទស្ថាប័នដូចខាងក្រោមក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ។

- A) កុមារកំព្រា
- B) សាលាអប់រំកែប្រែ ឬស្ថាប័នកែប្រែផ្សេងទៀតនៅក្រៅប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌
- C) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារពិការ
- D) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារដែលមានបញ្ហាសុខភាព (ឧ. កន្លែងដែលដោះស្រាយបញ្ហាអាកប្បកិរិយា កន្លែងព្យាបាលជំងឺផ្លូវចិត្ត)
- E) ស្ថាប័នសម្រាប់កុមារដែលធ្លៀងធ្លៀន គ្រឿងស្រវឹង ឬសារធាតុធ្លៀងផ្សេងទៀត
- F) ស្ថាប័នសម្រាប់ការពារជនរងគ្រោះដោយសារការរំលោភបំពានរួមទាំងការជួញដូរមនុស្សផងដែរ
- G) ស្ថាប័នផ្សេងទៀតសម្រាប់កុមារដែលពុំទទួលបានការថែទាំពីឪពុកម្តាយ

តារាងទី 14. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងស្ថាប័ន (ដូចបានកំណត់) នៅចន្លោះឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
A) កុមារកំព្រា																														
B) សាលាអប់រំកែប្រែ ។ល។																														

V. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងបរិបទជម្លោះប្រដាប់អាវុធ

47) តើប្រទេសរបស់អ្នកឃើញខ្លួនកុមារជាលើកដំបូង ឬជនស៊ីវិលដោយសារហេតុផលសន្តិសុខក្នុងបរិបទនៃជម្លោះប្រដាប់អាវុធអ្នកជាតិដែរឬទេ?

48) ប្រសិនបើមែន សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារ (អាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ) ដែលត្រូវបានឃើញដំបូង ឬជនស៊ីវិលនៅថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018 ដោយសារហេតុផលសន្តិសុខក្នុងបរិបទនៃជម្លោះប្រដាប់អាវុធអ្នកជាតិ។

សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលបែងចែកតាមអាយុ និងសញ្ជាតិ (ពលរដ្ឋ/មិនមែនពលរដ្ឋ) បើអាច។

តារាងទី 15: កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងបរិបទជម្លោះប្រដាប់អាវុធ ថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018

	អាយុក្រោម 10 ឆ្នាំ			10-11 ឆ្នាំ			12-13 ឆ្នាំ			14-15 ឆ្នាំ			15-16 ឆ្នាំ			16-17 ឆ្នាំ			សរុប (អាយុ 0-17 ឆ្នាំ)			
	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	
លើកដំបូង (POW)																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
លើកដំបូងសរុប																						
ជនស៊ីវិល																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
ជនស៊ីវិលសរុប																						
សរុប																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
សរុប																						

49) សម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ ដែលត្រូវបានឃុំឃាំងដោយគ្មានការជំនុំជម្រះជាលើយស៊ីក ឬជនស៊ីវិលដោយសារហេតុផលសន្តិសុខក្នុងបរិបទជម្លោះ ប្រដាប់អាវុធអន្តរជាតិ។

តារាងទី 16: កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងបរិបទជម្លោះប្រដាប់អាវុធ ឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
លើយស៊ីក																														
ជនស៊ីវិល																														

50) តើបច្ចុប្បន្ន ប្រទេសរបស់អ្នកកំពុងឃុំខ្លួនកុមារពីបទល្មើសជាក់ស្តែង ឬបទសង្ស័យពីការចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋដែរឬទេ? បើមាន សូមបញ្ជាក់ពីមូលដ្ឋានច្បាប់។

51) តើកុមារអាចត្រូវបានឃុំខ្លួនតែឯងពីការចូលរួមជាមួយក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ ឬដោយសារតែបទល្មើសបន្ថែមទៀតដែលត្រូវបានធ្វើឡើងជាផ្នែកមួយនៃក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋដែរឬទេ?

52) តើកុមារត្រូវបានឃុំខ្លួនពីបទចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋស្ថិតក្រោមសិទ្ធិអំណាចរបស់នរណា?

53) តើមណ្ឌលប្រទេសណាដែលត្រូវបានប្រើ ដើម្បីឃុំខ្លួនកុមារពីបទចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ?

54) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារ (ដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ) ដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018 ពីបទចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ

- A) ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌ
- B) ក្នុងមណ្ឌលឃុំខ្លួនផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខ (ពោលគឺ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការត្រឡប់ទៅចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធ និង/ឬចូលរួមក្នុងអំពើអវិភាពឡើងវិញ)

សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលបែងចែកតាមអាយុ និងសញ្ជាតិ (ពលរដ្ឋ/មិនមែនពលរដ្ឋ) បើអាច។

តារាងទី 17: កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពពីបទចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ ថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018

	អាយុក្រោម 10 ឆ្នាំ			10-11 ឆ្នាំ			12-13 ឆ្នាំ			14-15 ឆ្នាំ			15-16 ឆ្នាំ			16-17 ឆ្នាំ			សរុប (អាយុ 0-17 ឆ្នាំ)			
	សព្វ	មិនមែនសព្វ	សរុប	សព្វ	មិនមែនសព្វ	សរុប	សព្វ	មិនមែនសព្វ	សរុប	សព្វ	មិនមែនសព្វ	សរុប	សព្វ	មិនមែនសព្វ	សរុប	សព្វ	មិនមែនសព្វ	សរុប	សព្វ	មិនមែនសព្វ	សរុប	
A) ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទជំនួញការចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធនៃកម្ពុជា																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
កុមារសរុបដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់																						
B) ការឃុំខ្លួនផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធនៃកម្ពុជា																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
សរុបផ្នែករដ្ឋបាល																						
សរុប																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
សរុប																						

55) សម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលត្រូវបានឃុំខ្លួនពីបទចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ

- A) ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ជាផ្លូវការពីបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌ
- B) ក្នុងមណ្ឌលឃុំខ្លួនផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខ (ពោលគឺ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការត្រឡប់ទៅចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធនិង/ឬចូលរួមក្នុងអំពើអវិភាពឡើងវិញ)

តារាងទី 18. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពពីបទចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ ឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌ																														
ការយុទ្ធនៃផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខ																														

- 56) ប្រសិនបើកុមារដែលចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសជាក់លាក់ តើពួកគេត្រូវបានផ្តល់ជម្រកនៅតុលាការយោធា ឬតុលាការស៊ីវិល?
- 57) តើជម្រកដាក់ទោសឆ្លើយតបដែលមានសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសពាក់ព័ន្ធនឹងការចូលរួមរបស់ពួកគេក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ?
- 58) សម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) សូមផ្តល់ចំនួននៃកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារតែការចូលរួមរបស់ពួកគេក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ និងត្រូវបានដាក់ទោសដូចខាងក្រោម៖
- A) ការដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារ (លើកលែងតែការដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត)
 - B) ការដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត
 - C) ការដាក់ទោសប្រហារជីវិត

តារាងទី 19. កុមារដែលត្រូវបានដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារ ដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត ឬដាក់ទោសប្រហារជីវិតពាក់ព័ន្ធនឹងការចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធមិនមែនរដ្ឋ ថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
ពន្ធនាគារ																														
ការដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត																														
ការដាក់ទោសប្រហារជីវិត																														

- 59) តើដំណើរការវិទ្យុស្តង់ដារដែលមានសម្រាប់កុមារ ឬគ្រួសាររបស់ពួកគេក្នុងការដាក់បណ្តឹងសាទុក ឬដំណើរការវិទ្យុស្តង់ដាររបស់ពួកគេ ដោយសារការចូលរួមក្នុងក្រុមប្រឆាំងអាវុធ?
- 60) សូមផ្តល់ ព័ត៌មានអំពីជម្រើសផ្សេងទៀតទាំងអស់ក្រៅពីការដកហូតសេរីភាពរបស់កុមារដែលពាក់ព័ន្ធនឹងក្រុមប្រឆាំងអាវុធដែលត្រូវបានចែងដោយច្បាប់ គោលនយោបាយ ឬ គោលការណ៍អន្តរក្តី។
- 61) សូមផ្តល់ឧទាហរណ៍អំពីការអនុវត្តល្អ ដែលមានគោលបំណងទប់ស្កាត់ការវិទ្យុស្តង់ដារ ដោយកាត់បន្ថយចំនួនកុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយសារការចូលរួមក្នុង ក្រុមប្រឆាំងអាវុធ។

VI. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិ

- 62) សូមរៀបរាប់អំពីក្របខ័ណ្ឌច្បាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងការដកហូតសេរីភាពរបស់កុមារដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិ រួមទាំងបទប្បញ្ញត្តិពិសេសទាំងឡាយដែលពាក់ព័ន្ធនឹងកុមារ។
- 63) ក្រោមច្បាប់ព្រហ្មទណ្ឌរបស់អ្នក តើការពាក់ព័ន្ធនឹងស្ថាប័នអរកម្ម ឬក្រុមឧក្រិដ្ឋផ្សេងទៀតត្រូវបានចាត់ទុកថាជាបទល្មើសព្រហ្មទណ្ឌដែរឬទេ? បើបែបនោះ សូមផ្តល់ព័ត៌មានលម្អិត។
- 64) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារ (ដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ) ដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពនៅថ្ងៃទី 26 ខែមិថុនា ឆ្នាំ 2018 ដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិក្នុង៖
- A) ការឃុំខ្លួនផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខ?
 - B) ការឃុំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះ (ការឃុំឃាំងដោយនគរបាល និងការឃុំឃាំងដោយគ្មានការជំនុំជម្រះ)?
 - C) ការដាក់ពន្ធនាគារបន្ទាប់ពីការចោទប្រកាន់ និងការដាក់ទោស?

សូមផ្តល់ទិន្នន័យដែលបែងចែកតាមអាយុ និងសញ្ជាតិ (ពលរដ្ឋ/មិនមែនពលរដ្ឋ) បើអាច។

	អាយុក្រោម 10 ឆ្នាំ			10-11 ឆ្នាំ			12-13 ឆ្នាំ			14-15 ឆ្នាំ			15-16 ឆ្នាំ			16-17 ឆ្នាំ			សរុប (អាយុ 0-17 ឆ្នាំ)			
	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	សញ្ជាតិ	មិនមែនសញ្ជាតិ	សរុប	
A) ការឃុំខ្លួនផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខ																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
សរុប																						
B) ការឃុំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះ (ការឃុំឃាំងដោយនគរបាល និងការឃុំឃាំងដោយគ្មានការជំនុំជម្រះ)																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
សរុប																						
C) ការដាក់ពន្ធនាគារបន្ទាប់ពីការចោទប្រកាន់ និងការដាក់ទោស																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
សរុប																						
សរុប																						
ប្រុស																						
ស្រី																						
សរុប																						

តារាងទី 20. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេវាការងារដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិ ថ្ងៃទី 26 វិច្ឆិកា ឆ្នាំ 2018។

65) សម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) សូមផ្តល់ចំនួនសរុបនៃកុមារដែលមានអាយុចន្លោះ 0-17 ឆ្នាំ ដែលត្រូវបានយំខ្លួនដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិក្នុង៖

- A) ការយំខ្លួនផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខ
- B) ការយំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះ (ការបំបែកដោយគណៈកម្មាធិការ និងការបំបែកដោយគ្មានការជំនុំជម្រះ)
- C) ការដាក់ពន្ធនាគារបន្ទាប់ពីការចោទប្រកាន់ និងការដាក់ទោស

តារាងទី 21. កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេវាការងារដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិ ឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
ការយំខ្លួនផ្នែករដ្ឋបាល/សន្តិសុខ																														
ការយំខ្លួនមុនជំនុំជម្រះ																														
ការដាក់ពន្ធនាគារ																														

- 66) តើកុមារដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសអវកម្ម/សន្តិសុខជាតិ ត្រូវជំនុំជម្រះក្តីនៅតុលាការយោធា ឬតុលាការស៊ីវិល?
- 67) តើជម្រើសដាក់ទោសអ្វីខ្លះដែលមានសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសអវកម្ម/សន្តិសុខជាតិ?
- 68) តើការដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគាររយៈពេលវែងបំផុត ដែលអាចអនុវត្តចំពោះកុមារដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទល្មើសអវកម្ម/សន្តិសុខជាតិ មានរយៈពេលប៉ុន្មាន?
- 69) តើកុមារអាចត្រូវបានដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិតដែរឬទេ?
- 70) តើកុមារអាចត្រូវបានដាក់ទោសប្រហារជីវិតដែរឬទេ?

71) តើមានកុមារប៉ុន្មាននាក់ដែលត្រូវបានដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត ឬដាក់ទោសប្រហារជីវិតក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) ដោយតុលាការស៊ីវិល ឬតុលាការយោធា?

តារាងទី 22: កុមារដែលត្រូវបានដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត ឬទោសប្រហារជីវិតដោយតុលាការស៊ីវិល ឬតុលាការយោធា ដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិ ឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
ការដាក់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារមួយជីវិត																														
តុលាការស៊ីវិល																														
តុលាការយោធា																														
ពន្ធនាគារសរុប																														
ការដាក់ទោសប្រហារជីវិត																														
តុលាការស៊ីវិល																														
តុលាការយោធា																														
ការដាក់ទោសប្រហារជីវិតសរុប																														

72) សូមផ្តល់ព័ត៌មានអំពីជម្រើសផ្សេងទាំងអស់ក្រៅពីការដកហូតសេរីភាពសម្រាប់កុមារដែលត្រូវបានចាត់ទុកថាបង្កការគំរាមកំហែងដល់សន្តិសុខជាតិ ដែលត្រូវបានចែងដោយច្បាប់ គោលនយោបាយ ឬគោលការណ៍អន្តរក្នុង (មិនទាន់នៅក្នុងការប៉ះពាល់ដោយគម្របបាល ការឃុំឃាំងមុនជំនុំជម្រះ ឬការដាក់ពន្ធនាគារបន្ទាប់ពីការចោទប្រកាន់នោះទេ)។

73) តើមានការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយ ឬច្បាប់សំខាន់ៗណាមួយដែលពាក់ព័ន្ធនឹងកុមារដែលជាប់សង្ស័យពីបទឆេរកម្ម/សន្តិសុខជាតិ ក្នុងអំឡុងពេលដប់ឆ្នាំចុងក្រោយ (2008-2017) ទេ? ប្រសិនបើមាន តើការផ្លាស់ប្តូរទាំងនេះមានផលប៉ះពាល់អ្វីខ្លះមកលើចំនួន កុមារដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព?

VII.

សូមផ្តល់ឧទាហរណ៍អំពីការអនុវត្តល្អ ដែលមានគោលបំណងទប់ស្កាត់ការឃ្នុំខ្លួនកុមារ ដោយកាត់បន្ថយចំនួនកុមារដែលត្រូវបានចាត់ទុកថាបង្កការគំរាមកំហែងដល់សន្តិសុខជាតិ ដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាព។

VIII. ទូទៅ

74) សូមផ្តល់ចំនួនប៉ាន់ស្មាននៃប្រជាជននិវាសនជនសម្រាប់ប្រទេសរបស់អ្នកសម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយ (ចំនួនប្រជាជននៅចំណុចកណ្តាល) ដែលត្រូវបានបែងចែកតាមអាយុ ភេទ និងសញ្ជាតិ (ពលរដ្ឋ/មិនមែនពលរដ្ឋ)។ (ប្រសិនបើ មិនមានទិន្នន័យសម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗនៃរយៈពេល 10 ឆ្នាំចុងក្រោយទេ សូមផ្តល់ការប៉ាន់ស្មានថ្មីបំផុត 3 នៃចំនួនប្រជាជន)។

ប្រភេទនៃការប្រមូលទិន្នន័យ (ឧ. ជំរឿន កំណត់ត្រារដ្ឋបាល ។ល។)៖

ស្ថាប័នដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះការបង្កើតទិន្នន័យប៉ាន់ស្មានអំពីចំនួនប្រជាជន៖

តារាងទី 23. ទិន្នន័យប៉ាន់ស្មានអំពីចំនួនប្រជាជននិវាសនជន តាមអាយុ និងសញ្ជាតិ ឆ្នាំ 2008-2017

	អាយុក្រោម 10 ឆ្នាំ			10-11 ឆ្នាំ			12-13 ឆ្នាំ			14-15 ឆ្នាំ			15-16 ឆ្នាំ			16-17 ឆ្នាំ			ចំនួនកុមារសរុប (0-17)			18+			ចំនួនប្រជាជនសរុប (គ្រប់អាយុទាំងអស់)				
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម		
2008																													
ជាតិ																													
មិនមែនជាតិ																													
2009																													
ជាតិ																													
មិនមែនជាតិ																													
2010																													
ជាតិ																													
មិនមែនជាតិ																													
2011																													
ជាតិ																													
មិនមែនជាតិ																													
2012																													
ជាតិ																													

- E) ដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពក្នុងបរិបទធម្មោះប្រដាប់អាវុធ
- F) ដែលត្រូវបានដកហូតសេរីភាពដោយមូលហេតុសន្តិសុខជាតិ។

តារាងទី 24: ការស្តាប់របស់កុមារក្នុងតំបន់ដែលនៃការដកហូតសេរីភាពតាមបរិបទ ឆ្នាំ 2008-2017

	2008			2009			2010			2011			2012			2013			2014			2015			2016			2017		
	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម	ប	ស	ម			
A) ផ្នែកយុត្តិធម៌																														
B) ពាក់ព័ន្ធនឹងអន្តោរប្រដាប់អាវុធ																														
C) ក្នុងការឃុំខ្លួនជាមួយឪពុកម្តាយ																														
D) ស្ថាប័ន																														
E) ធម្មោះប្រដាប់អាវុធ																														
F) មូលហេតុសន្តិសុខជាតិ																														
ចំនួនសរុបនៃការស្តាប់របស់កុមារក្នុងតំបន់ដែលនៃការដកហូតសេរីភាព																														